



Representative Office of Japan to the P.A.

VIP 2 Center, 3rd floor, Al-Bireh - Ramallah

Tel. 02-2413120/1 Fax. 02-2413123

www.ps.emb-japan.go.jp

PRESS RELEASE

February 7th, 2013

Opening Ceremony of Al-Jdaidah New Electricity Network in Jenin Funded by the Government of Japan

Today on February 7, 2013, the completion ceremony of the Project for Extension and Rehabilitation of the Electric Network in Al Jadeida Village was held in the United Municipality in Jenin Governorate. Mr. Junya Matsuura, Japan's Ambassador for Palestinian Affairs / Representative of Japan to the PA, the Representative of Jenin Governorate, Mr. Ahmad Qassam, Representative of Ministry of Local Governance Mr. Mahmoud Atatra and Mr. Abed Al Qader Rabay'a, Mayor of the United Municipality attended the ceremony. The project was funded by the Government of Japan in December 2011, through its Grant Assistance for Grassroots Human Security Projects (GGP).

With the fund of US\$ 103,250, the United Municipality was able to provide safe and sufficient supply of electricity to all citizens in Al Jadeida village by extending new electricity cables to the districts which suffered from unofficial electricity supply. It also replaced the old and most harmful parts of the existing wires with new cables.

Mr. Matsuura in his speech emphasized Japan's firm commitment of supporting Palestinian people from human security perspective as well as the importance of implementing social and economic development projects needed for Palestinian communities.

Since 1993 Japan has provided about \$1.3 billion to Palestinians. In 2012 Japan has extended approximately \$67.7 million of assistance. GGP projects have been formulated in collaboration with the Palestinian Authority through MoPAD since 2010.

Representative Office of Japan to the P.A.

VIP 2 Center, 3rd floor, Al-Bireh - Ramallah

Tel. 02-2413120/1 Fax. 02-2413123

www.ps.emb-japan.go.jp



**Mr. Junya Matsuura and Mr. Abdel Qader Rabay'a
during the Opening Ceremony**

Representative Office of Japan to the P.A.

VIP 2 Center, 3rd floor, Al-Bireh - Ramallah

Tel. 02-2413120/1 Fax. 02-2413123

www.ps.emb-japan.go.jp

2013/02/07

بيان صحفي

الاحتفال بافتتاح مشروع شبكة كهرباء جديدة في قرية الجديدة بجنين بتمويل من حكومة اليابان

اليوم، السابع من شباط 2013، تم عقد حفل افتتاح مشروع لاستكمال مشروع ترميم وإعادة تأهيل شبكة كهرباء قرية الجديدة في مقر البلدية المتحدة في محافظة جنين. حضر الحفل السيد جونيا ماتسورا، السفير للشؤون الفلسطينية وممثل اليابان لدى السلطة الفلسطينية والسيد أحمد قسام ممثلاً عن محافظ جنين، والسيد محمود عطاطرة ممثلاً عن مديرية الحكم المحلي، والسيد عبد القادر ربابعة رئيس البلدية المتحدة. تم تمويل هذا المشروع من قبل حكومة اليابان في كانون الأول من عام 2011، تحت اطار منح المساعدات اليابانية للمشاريع الأهلية والأمن الانساني (GGP).

وبتمويل بلغت قيمته 103250 دولار، استطاعت البلدية المتحدة من توفير الكهرباء بشكل آمن وكاف لجميع مواطني قرية الجديدة عن طريق ترميم كوابل كهربائية جديدة لجمع المناطق التي لم تكن موصولة بالشبكة. كما تم استبدال الأجزاء المتضررة من الأسلاك والقديمة من الشبكة بكوابل جديدة.

وأعرب السيد ماتسورا في كلمته عن عزم حكومة اليابان بدعم الشعب الفلسطيني من منظور الأمن الإنساني، وأكد على أهمية تنفيذ المشاريع التنموية الاقتصادية الاجتماعية والتي تحتاجها المجتمعات الفلسطينية.

منذ عام 1993، قدمت اليابان حوالي 1.3 مليار دولار للفلسطينيين، حيث بلغ مجموع مساعداتها في عام 2012 مبلغ 67.7 مليون دولار تقريبا. وقد بدأت اليابان صياغة المشاريع الأهلية والأمن الإنساني بالتعاون مع السلطة الفلسطينية منذ عام 2012 من خلال وزارة التخطيط والتنمية الادارية.